

激光材料和光学元件

Gaussian切趾体光栅在光谱合成中的应用研究

刘兵, 李坚

中国人民解放军驻二〇九所军事代表室, 成都 610041

摘要:

为了研究切趾技术对体光栅旁瓣的抑制效果及切趾体光栅的光谱合成特性,采用Gaussian切趾技术对体光栅旁瓣进行了抑制,并用传输矩阵法分析了Gaussian切趾体光栅的衍射特性,给出了Gaussian切趾体光栅光谱合成效率公式,分析了切趾光栅对光谱合成效率影响;切趾后体光栅旁瓣对应的前4级峰值衍射效率由73%,47%,31%,22%降低到11%,20%,10%,7%。合成路数和光束光谱宽度一定时,合成效率随衍射损耗的增大而减小。结果表明,Gaussian切趾技术能够有效抑制体光栅旁瓣,进而减小体光栅对相邻合成光束的衍射损耗,增大合成效率。

关键词: 光栅 谱合成 Gaussian切趾 衍射效率 谱合成效率

Study about spectral beam combining with volume Bragg grating by means of Gaussian apodization technique

LIU Bing, LI Jian

Military Representative Office of Chinese People's Liberation Army Accredited in The 209 Institute, Chengdu 610041, China

Abstract:

In order to study the suppression effect of side lobes of volume Bragg gratings(VBG) and the characteristics of the spectral beam combining with apodized VBG, the side-lobe of VBG was suppressed by means of Gaussian apodization. The diffraction characteristics of the Gaussian-apodized Bragg grating were analyzed based on the chain matrix method. Then the function of the combining efficiency with apodized grating was given, and the effect of apodized grating on the combining efficiency was analyzed. The results show that the peaks of the first four side-lobe are reduced from 73%,47%,31%,22% to 11%,20%,10%,7%, respectively. The combining efficiency decreases as the diffraction loss increases, when the number and the spectral width of combining beam are limited. Therefore, the diffraction loss between the combined beams is suppressed well after using the Gaussian-apodized grating that suppress the side-lobe of the VBG, and the combining efficiency increases.

Keywords: grating spectral beam combining Gaussian-apodized diffraction efficiency combining efficiency

收稿日期 2013-01-23 修回日期 2013-03-18 网络版发布日期 2013-07-25

DOI: 10.7510/jgjs.issn.1001-3806.2013.05.020

基金项目:

通讯作者:

作者简介: 刘兵(1968-),男,工程师,研究方向为激光技术、电视跟踪技术。E-mail: 229817210@qq.com

作者Email:

扩展功能

本文信息

- Supporting info
- PDF(1245KB)
- [HTML全文]
- 参考文献[PDF]
- 参考文献

服务与反馈

- 把本文推荐给朋友
- 加入我的书架
- 加入引用管理器
- 引用本文
- Email Alert
- 文章反馈
- 浏览反馈信息

本文关键词相关文章

- 光栅
- 谱合成
- Gaussian切趾
- 衍射效率
- 谱合成效率

本文作者相关文章

- 刘兵

PubMed

- Article by Liu,b

参考文献:

- [1] ANDRUSYAK O, SMIRNOV V, VENUS G, *et al.* Beam combining of lasers with high spectral density using volume Bragg gratings[J]. Optics Communications, 2009, 282(13): 2560-2563.

- [2] LIU Z J, ZHOU P, WANG X L. The history, development and tend of coherent combining of laser beams[J]. Chinese Journal of Lasers,2010,37(9): 2221-2234(in Chinese).
- [3] ZHAN Sh B, ZHAO Sh H, CHU X Ch, *et al.* Spectral beam combining of fiber lasers based on a transmitting volume Bragg grating[J]. Optics & Laser Technology,2010,42(2): 308-312.
- [4] XIN G F, PI H Y, SHEN L. Beam incoherence combination of high power laser diode[J]. Laser & Optoelectronics Progress,2010(10): 101404(in Chinese).
- [5] HUANG R K, CHANN B, MISSAGGIA L J, *et al.* High-brightness wavelength beam combined semiconductor laser diode arrays[J]. IEEE Photonics Technology Letters,2007,19(4): 209-211.
- [6] PHUA P B, LIM Y L. Coherent polarization locking with near-perfect, combining efficiency [J]. Optics Letters,2006,31(14):2148-2150.
- [7] ANDRUSYAK O, SMIRNOV V I, VENUS G B, *et al.* Spectral combining and coherent coupling of lasers by volume Bragg gratings[J]. IEEE Journal of Selected Topics in Quantum Electronics,2009,15(2): 344-353.
- [8] ERDOGAN T. Fiber grating spectra[J]. Journal of Lightwave Technology,1997,15(8): 1277-1294.
- [9] LANDE D, ORLOV S S, HESSELINK L. Two-photon apodization in lithium niobate[J]. Optics Letters,1998,23(17): 1399-1401.
- [10] SHEN B J, ZHENG G W, TAN J Ch, *et al.* Diffraction characteristic analysis of sinc-apodized reflective volume Bragg grating[J]. Chinese Journal of Lasers,2011,38(9): 18-24(in Chiense).
- [11] KOGELNIK H. Coupleed wave theory for thick holographic gratings[J]. The Bell System Technology Journal,1969,48(9): 2909-2947.
- [12] SHEN B K, TAN J Ch, ZHENG G W, *et al.* Channel spectral separation narrowing for spectral beam coming by apodisation of the reflecting volume bragg grating[J]. Defence Science Journal,2011,61(3): 201-205.
- [13] SHEN B J, TAN J Ch, ZHENG G W, *et al.* Characteristics of spectral beam combining with sinc apodized Bragg grating[J]. High Power Laser and Particle Beams,2011,23(3): 593-598(in Chinese).
- [14] WANG J Zh, WANG Y F, BAI H J. Study on multi-channel spectral beam combined characteristics based on volume Bragg gratings[J]. Laser Technology,2012,36(5): 593-596(in Chinese).

本刊中的类似文章

1. 宋艳生 季家镨 温昌礼. 顺电相KTN晶体中相位栅的衍射效率分析 [J]. 激光技术, 2010,34(1):